
V gradbeništvu še vrsta težav
V Gradbenem podjetju Grosuplje so se letos

prvikrat odločili, da se za boljše čase v gradbeništvu
ne bodo borili samo znotraj svoje organizacije,
ampak tudi na višji ravni — v republiški skupščini.
Prav zato so delegatom za zbor združenega dela v
republiški skupščini pripravili nekaj tehtnih pripomb
na resolucijo.

Pravijo, da nikakor ne morejo soglašati z nekate-
rimi navedbami v resoluciji, ki pa so predvsem posle-
dica slabo narejene analize s položaja v gradbeništvu.
Ne more biti namreč res, da je produktivnost v
gradbeništvu padla za tretjino, če so v GPG letos
produktivnost fizično povečali za 12 odstotkov.
Navedeno zmanjšanje produktivnosti gre lahko le na
račun od 10 do 15 odstotkov večjega števila
zaposlenih v gradbenih delovnih organizacijah. Prav
tako ne soglašajo s podatkom, da je v gradbeništvu
več režijskih delavcev. Resnica je drugačna.
Gradbenih delavcev je sicer res lahko manj, vendar
pa gradbena podjetja zaradi sedanjega gospo-
darskega položaja uvajajo tudi dopolnilne prog-
rame, ki morda tudi nimajo tesne povezave z
osnovno dejavnostjo delovne organizacije, torej
zidavo. Primer za to so lahko že Kovinsko-lesni
obrati GPG, ki izdelujejo na primer alpterm peči, pa
specialna dvigala, stroje za krivljenje in ravnanje
kovin...

Posebno vprašanje v gradbeništvu so <*ene stano-
vanj, ki so res visoke, vendar podatki kažejo.dasose
povišale veliko manj kot vse druge cene, vključno s

cenami vhodnih materialov in storitev v gradbeni-
štvu. Zadrževanje rasti cen gre zdaj na račun zazdrže-
vanja osebnih dohodkov gradbenih delavcev, ki si
tako še veliko težje kupijo stanovanje kot delavci v
marsikateri drugi delovni organizaciji. Če naj bi bila
cena stanovanj socialna kategorija, je treba najti
druge poti, predvsem pa odpraviti vse nejasnosti in
nesorazmerja. ki jih zdaj kar mrgoli. Še tako teme-
Ijito pripravljena metodologija za izračun cene
stanovanj teh težav ne bo odpravila.

Posledica nizkih osebnih dohodkov v gradbe-
ništvu ni samo to — če lahko damo banalen primer
— da si gradbinci tudi težko kupijo stanovanje,
ampak predvsem to, da iz te gospodarske panoge
množično odhajajo strokovni kadri, torez katerih
seveda tudi gradbinci ne morejo delati in ne
napredovati.

Večina gradbenih organizacij je v zadnjih letih
poiskala tudi večino notranjih rezerv, vendarse tudi
te izčrpajo. Manjši dohodki organizacij pomenijo
tudi to, da denarja za obnovo in nabavo opreme ne
ostaja, razvoj je zavrt, s tem pa se bo sčasoma gradnja
še podražila, saj bo postala še bolj neučinkovita.

Problemi tako počasi sklepajo začaran krog, iz
katerega bo pot dolgotrajna in draga. Prav zato bi se
morali gradbinci pri reševanju težav povezati med
seboj in najti skupen izhod — v dobro vseh nas.

In ko smo že pri GPG, naj povemo še to. da so
člani našega izvršnega sveta v začetku tega tneseca
podprli predlog, da bo GPG že to pomlad lahko
začelo graditi novo stanovanjsko sosesko Dvori.


